



## Mødereferat

Emne: Studienævnsmøde Datalogi, nr. 13-01  
Dato: 23. januar 2013 kl. 9.30-11.00  
Referent: Mette Kaufmann Andersen  
Deltagere: Lone Leth Thomsen, Jeremy Rose, Ellen Christiansen, Uffe Kjærulff (observatør), Daniel N. Hansen (indtil kl. 10), Johannes Lindhart Borresen, Jens Mikkel Lauridsen, Anne Kathrine Jensen, Rune Jensen,  
Afbud: Hans Hüttel, Peter Dolog, Frederik Kastrup Nissen (observatør)

## Dagsorden

1. Godkendelse af dagsorden
2. Godkendelse af referat 12-10
3. Ansøgninger
4. Semesterplanlægning F13
5. Eksamensordning
6. Semesterevaluering F12
7. Aftagergruppe
8. Fordeling af kompetencer mellem skoleleder og studienævn
9. Næste møde
10. Meddelelser
11. Evt.

## Mødereferat

### Ad. 1 Godkendelse af dagsorden

- Pga. eksamen behandles Ad. 6 umiddelbart efter Ad. 2 og 3.

### Ad. 2 Godkendelse af referat 12-10

- Referatet godkendes
  - Opfølgning på spørgsmål under personsager: der gives merit for bestået PV-modul ved uddannelser under SICT.

### Ad. 3 Ansøgninger

- **Personsager siden sidste møde blev gennemgået**
- **Dispensation fra studieordning INF6 i F13**
  - I lighed med F12 søges der om dispensation fra studieordningen således at INF6 i F13 følger modulet "Mundtlig kommunikation: retorik i praksis" i stedet for modulet "Kommunikationstræning: Analyse og feedback i relation til kommunikationsprocesser",
  - Jf referat fra Studienævnsmøde 12-01, hvor samme dispensation blev givet, skal det overvejes om udskiftningen skal indføres i studieordningen.
  - **Beslutning:** Dispensation godkendes for F13. Modulet skal køre endnu en gang for INF6 og efter semesterevaluering for F13 skal det vurderes om der skal laves en ændring i studieordningen.
- **Opfølgning på udlandsophold som degreestuderende**
  - Efter SNmøde 12-10 blev nævnet pr. mail bedt om at tage stilling til en generel beslutning om hvorvidt degreestuderende kan tage på udlandsophold.
  - **Beslutning:** Hvis en degreestuderende skal ud at rejse, kan det højst være i et semester, som skal ligge i specialiseringsdelen, og ansøgningen skal bifaldes af den

studerendes vejleder/kommende vejleder her i Aalborg.

#### Ad. 4 Semesterplanlægning F13

- Studiesekretærene melder at de er godt med i forhold til opstart og planlægning af F13. Der afholdes semesterstartsevent fredag d.1/2, hvor F-klubben/firmaer giver drikkelse og instituttet/SICT giver chips. Mindre formelt arrangement end studiestartsevent i september.
- Der er fremkommet ønske om et skema, som eksaminator/censor kan bruge til at tage notater ved gruppeeksamen. **Formanden videresender henvendelsen til studieleder med henblik på at tage det op på et snarligt studierådsmøde.**

#### Ad. 5 Eksamensordning

- TEK/NAT-Fakultetet har revideret eksamensordningen blandt andet som følge af implementeringen af gruppeeksamen. Den nye eksamensordning er allerede gældende, men Fakultetet beder om kommentarer til brug ved revidering i foråret.
- Studienævnet bemærker oplagte fejl og mangler:
  - Begrebsforvirring omkring censor/bedømmer/eksaminator
  - Mangler i punkt 2.2: Aflevering af projekt betyder at eksamen er i gang og man kan derfor ikke afmelde sig eksamen efter projektet er afleveret.
  - 3.3: Man kan søge om ekstra tid hvis man ikke er indfødt dansktalende – ikke relevant hvis eksamen foregår på engelsk uanset modersmål.
  - 4.1: Hvis prøveformen ikke er beskrevet præcist i studieordningen skal den meldes ud til de studerende senest 2 uger inde i semesteret. Men nogen kurser starter først senere i semesteret – det bør derfor være 2 uger efter kursusstart.
  - 4.2 indeholder en form for definition på projektrapport – og bekendtgør at Studienævnet kan godkende en ansøgning om anden løsning. Det bør præciseres at vejledere og koordinator planlægger vilkår og afrapporteringsformer ved første koordinatormøde. "Resume på fremmedsprog"? Er det ikke altid engelsk?
  - 8.4: det skal præciseres hvilken karakter, der er gældende efter en omprøve.
  - 9.2: formulering: studienævnet kan afholde prøver og skal sikre at sikkerhedsforanstaltninger er i orden. Det er vel ikke studienævnet, der skal afholde prøverne, og hvordan skal studienævnet kunne sikre sikkerhedsforanstaltningerne?
  - **Yderligere kommentarer skal senest 8/2 sendes til studielederen, der sender samlet svar til Fakultetet.**

#### Ad. 6 Semesterevaluering F12

- **Opfølgning på SP8/Dadiu**
  - Evalueringen er baseret på et spørgeskema, der er udsendt til alle studerende på Dadiu. Derfor er det svært at se hvilken holdning, der er fremherskende for SP8 ligesom der ikke er nogen karakterstatistik. Det skal indskræpes overfor Dadiu, at vi ønsker en mere nuanceret undersøgelse. For F12 laver vi selv en evaluering inkl. karakterstatistik for både F11 og F12 – René Rydhof tages med på råd om hvordan dette skal udmøntes. **(MKA)**
- **Opfølgning på BalT/INF4**
  - Der har været afholdt møde om BalT/INF3-4 – referat fra uddannelsesudvalget rundsendes når der er enighed om ordlyden **(ECH)**.
  - Vigtigt at BalT/INF studerende allerede fra 1. semester bliver informeret om - og forstår - at de på visse kurser deltager som HUM-studerende med den kultur, der eksisterer dér. Der skal arbejdes på at informere bedre om forventninger og kulturforskelle – både på intromøder og evalueringsmøder. Evt. kan studerende på højere semestre forklare hvordan de forskellige HUM-moduler har relevans og bruges senere i BalT/INF-uddannelsen.
  - Der blev stillet forslag om tvungne blandede grupper på 3. semester. I så fald skal BalT/INF og HUM-INF studerende have samme antal ECTS for projekterne.
  - Der var forslag om nyt BalT/INF3 kursus (titel mangler) med særskilt undervisning for de 30-40 studerende – men dette modarbejder samskrivning i projekt. **ECH** kommer med udspil

- Modulet Æstetik og effekt for BalT/INF4 erstattes i F13 af Toning 2.
  - SN indstiller til uddannelsesgruppen om at arbejde på en løsning. **(MKA)**
  - Sættes på maj-mødet.
- **1. studieår SW/DAT**
    - Semesterkoordinator for SW1/DAT1 har henvendt sig til SN, da han frygter, at der ikke bliver lavet systematisk semesterevaluering af 1. semester.
    - Sekretariatet har fx ikke planlagt evalueringsmøder for 1. semester.
    - Koordinatoren ønsker et godt spørgeskema for at få lavet bedre semesterevaluering.
    - Der eksisterer et særskilt semesterstyringsdokument for 1. studieår.
    - Der laves spørgeskemaundersøgelse på andre skoler.
    - Elektronisk spørgeskema er ikke en nyttig løsning, da det fornemmes at de studerende på 1. semester ikke bruger deres studentmail før de når til eksamen –måske er et fysisk stykke papir mere forpligtende.
    - Mulighed at sende studievejlederen ned og få fat i grupperne.
    - **Når vi har overblik over hvor mange grupper, der dumper ved P1, findes en passende løsning. Evt. kontakt via vejleder.**
    - **Beslutning:** På forsøgsbasis uddeler semesterkoordinator spørgeskema til SW1/DAT1-grupperne for E12, som bedes svare gruppevis. Svarene sendes til Johannes der sammenfatter evaluering sammen med studienævnetsformanden. **(MKA)**

#### **Ad. 7 Aftagergruppe**

- Vi har nu en liste med navne på mulige deltagere i aftagergruppen.
- Tages på dagsorden på næste møde, hvor det afgøres hvem der ønskes i aftagergruppen.

#### **Ad. 8 Fordeling af kompetencer mellem skoleleder og studienævn**

- Intet nyt. Studieleder har rykket Fakultetet for nyt.

#### **Ad. 9 Næste møde**

- Næste møde er d. 20. februar kl. 13-15

#### **Ad. 10 Meddelelser**

- UI (Styrelsen for Universiteter og Internationalisering) har iværksat undersøgelse af studienævnenes afgørelsesvirksomhed.
  - UI ønsker at klarlægge, om der i forhold til universitetslovens regler om behandling af ansøgninger om merit og dispensationer er behov for ændringer i kompetenceforhold.
  - Alle studienævn under TEK/NAT fakultetet er blevet bedt om at indsende antal merit og dispensations afgørelser for hhv. studieår 2006/07 og 2011/12.
  - Peter Frederiksen har sendt udkast til svar ud til høring. **Rundsendes til kommentarer.** Sendes direkte til UK.
  - SN-DAT er imod forslaget om at studerende skal kunne bede om kun at få sin sag behandlet af studienævnetsformanden. Dette underminerer studienævnets virke og føles krænkende for studienævnetsrepræsentanter, der netop ser deres rolle som de studerendes ambassadør.
  - Studienævnenes kompetence er skrevet ind i universitetsloven, så denne skal skrives om hvis der skal ske ændringer.
- Studienævnet har fået tilsagn fra SICT om der rekvireres 5 ekstra hjælpelærere i F13.
- Studienævnet har fået henvendelse fra Kristian Torp, der har fået instituttets godkendelse til at gøre brug af TAP'ers ekspertviden i forbindelse med undervisningen.
- Jeremy Rose stopper sit virke i studienævnet, da han er på orlov i 2012. Der er proces i gang med at finde et nyt medlem i faggruppen.

#### **Ad. 11 Eventuelt**

- Formanden slutter med at sige tak til de medlemmer, der ikke fortsætter i det nye studienævn.